

## Wien in Zahlen: Publikationen

### Statistisches Jahrbuch der Stadt Wien

Ca. 470 Seiten / Preis € 32,70 / ISSN 0259-6083

Diese statistische Publikation enthält neben einer Vielfalt an Tabellen und Abbildungen auch Erläuterungen zu den Methoden, erklärende Texte und Analysen. Fünf Themengruppen – Lebensraum, Menschen, Wirtschaft, Politik und öffentliche Verwaltung und Wien im Vergleich – und zusätzlich 23 Bezirksporträts liefern ein umfassendes Bild über die Bundeshauptstadt.

### Folder: Wien in Zahlen 2009

Deutsch/Englisch/Französisch

20 Seiten / kostenlos/ ISSN 1028-074X

Die Broschüre fasst auf wenigen Seiten Basisinformationen aus den Bereichen Lebensraum Wien, Menschen, Wirtschaft, Politik und öffentliche Verwaltung in Wien zusammen. Mit einer Mischung aus Zahlen, grafischen Abbildungen und erläuternden Hinweisen ist sie eine hilfreiche Informationsquelle.

### Themenhefte der Stadt Wien

Ca. 40 Seiten / Preis € 8,00

#### Wien in Zahlen 2008: Wirtschaft

Der Wirtschaftsstandort Wien:

Wettbewerbsfaktoren im Vergleich

Deutsch/Englisch

ISBN 978-3-901945-04-5

Die Publikation beschreibt Wien als Wirtschaftsmetropole. Es wurden nicht nur Daten der amtlichen Statistik herangezogen, sondern auch Studien, Indikatoren und Befragungen aus anderen Quellen. Dadurch wird ein umfangreiches Bild der Wirtschaftswelt vermittelt. Neben Vergleichen zu Kaufkraft, Konsumgewohnheiten, Arbeitsmarkt, Tourismus und Bildung finden sich Einblicke in die Lebensqualität und Zufriedenheit der Menschen in den europäischen Großstädten.

#### Wien in Zahlen 2007: Beschäftigung

Die neue Vielfalt in der Arbeitswelt: Neue und klassische Erwerbsformen im Vergleich.

ISBN 978-3-901945-02-1

Das erste Themenheft aus dem Bereich Beschäftigung widmet sich den Neuen Erwerbsformen. Rund 85.000 Beschäftigungsverhältnisse in Wien (neun Prozent aller Beschäftigungsverhältnisse in Wien insgesamt) sind derzeit den Neuen Erwerbsformen zuzurechnen. Darunter fallen die geringfügige Beschäftigung ebenso wie der freie Dienstvertrag und die Neue Selbstständigkeit. Fragen wie „In welchen Berufsfeldern finden sich die Neuen Erwerbsformen?“, „Entwickeln sich in diesem Bereich zufriedenstellende Berufsverläufe?“ oder „Wie sieht es mit der Nachhaltigkeit dieser Beschäftigungsverhältnisse aus?“ sind Gegenstand dieser Publikation.

## Vienna in Figures: Publications

### City of Vienna Statistical Yearbook

Approx. 470 pages / € 32.70 / ISSN 0259-6083

In this statistical publication, a variety of tables and figures is supplemented by information on the methods employed, explanatory texts, and expert analyses. The data presented is subdivided in five categories: habitat, population, economy, politics and public administration, as well as Vienna in comparison with other regions. The City of Vienna Statistical Yearbook contains detailed portraits of Vienna's 23 municipal districts, and provides a comprehensive insight into the Austrian federal capital.

### Folder: Vienna in Figures 2009

German/English/French

20 pages / free of charge / ISSN 1028-0723

This concise folder sums up key information on Vienna as a habitat, on its population, the local economy, politics and public administration. With its mix of tables, figures, illustrations and explanatory comments, it is a valuable source of information.

### Editions on specific topics of the city of Vienna

Approx. 40 pages / € 8.00

#### Vienna in Figures 2008: Economy and Business

Business Location Vienna:

Competitive factors in Comparison

German/English

ISBN 978-3-901945-04-5

The present publication describes Vienna in its role as a business hub. In addition to data from official statistics it includes studies, indicators and surveys from other sources, thus offering a comprehensive picture of the economic situation. Comparative statistics on purchasing power, consumer behaviour, the labour market, tourism, education and training are supplemented with data on the quality of living and general resident satisfaction in major European cities.

#### Vienna in Figures 2007: Employment

New types of employment: new and traditional types of employment in comparison

ISBN 978-3-901045-02-1

This edition focuses on the new types of employment. Approximately 85,000 employment contracts (i.e. 9% of all contracts) in Vienna are currently new types of employment including minimal employment as well as freelance employment contracts and new self-employed persons. The publication poses questions such as "Which jobs are typical for the new types of employment?", "Are the careers in the new types of employment satisfactory?" and "Are these jobs sustainable?". (Available in German only)